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سرمقاله

از آزادگی تا بردگی
حجت الاسلام رسولی محلاتی

حادثه عاشــورا از چند منظر قابل توجه و بررسی است. 
یکی از منظر هایی که می توان این حادثه را مورد توجه 
قرار داد بروز و ظهور دو طیف از انسان ها در این حادثه 

است:
انسان های حرّ و آزاده  و انسان های واداده و برده.

 وقتی قیام امام حســینعلیه السلام را بررسی می کنیم، 
میبینیم کــه از آغازین روز حرکت آن حضرت از مدینه 
تا آخرین لحظات حیات شــریف آن حضرت از این دو 
مفهوم، ســخن به میان آمده اســت. مخفی نماند که 
بردگی انسان به گونه های مختلفی قابل مشاهده است.

 گروهی از ترسِ از دست دادنِ کمترین امکانات رفاهی 
و مادی و عافیت طلبی، تن به ذلت داده و زیر بار سلطه 
و ستم مستبدان عالم، سر خم میکنند. سرسپردگی بنی 
اســرائیل، در مقابل فرعون و فرعونیان، نمونه بارزی از 
اینگونه بردگی است؛ کسانی که به تعبیر امیرالمومنینعلیه 
الســلام از ترس خواری به اســتقبال ذلــت و خواری 

می روند.
برخی دیگر بنده هوا و خواهش های خویش هســتند 
و عقل و ارزش های انســانی خود را در چنبره هوا های 
نفسانی خویش اسیر کرده اند. قرآن کریم در مورد این 
افراد چنین می فرماید: »پس آیا دیدی کسی را که هوس 
خویش را معبود خود قرار داده و خدا او را دانسته گمراه 
گردانیده و بر گوش او و دلش مُهر زده و بر دیده اش پرده 
نهاده است؟ آیا پس از خدا چه کسی او را هدایت خواهد 

کرد؟ آیا پند نمی گیرید؟«
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سرمقاله

از آزادگی تا بردگی
ادامه از صفحه اول

براستی چه بت خطرناکی است هوی پرستی که تمام درهای 
رحمت و طرق نجات را به روی انســان می بندد و چه گویا 
و پرمعنی اســت حدیثی که از پیغمبر گرامی اســلام صلیّ 
الّل علیه و اله نقل شــده: »هرگز در زیر آســمان، معبودی 
منفورتر از هوای نفس، در نزد خدا، پرســتش نشده است«! 
چرا که بتهای معمولی موجوداتی بی خاصیتند، ولی بت هوی 
و هوس اغوا کننده، و ســوق دهنده به ســوی انواع گناه و 
انحراف اســت. هواپرستی، مهم ترین وســیله هدایت را که 
درک صحیح حقایق است از انسان می گیرد و پرده بر چشم 

و عقل آدمی می افکند.
آری برخــی افراد به هوای بدســت آوردن مال و منال و یا 
رسیدن به پســت و مقام و یا بهرهمندی از شهوات و لذایذ 

مادی، اسیر و برده نفس خود می شوند.
اما اگر بخواهیم همــه این عوامل را در یک عنوان خلاصه 
کنیم باید بگوییم دلبســتگی و وابســتگی به دنیا و زندگی 
مادی، مهمترین عامل وادادگی و اسارت انسان است. همین 
نکته را به خوبی می توان از فرمایش امام حســینعلیه السلام 

استفاده نمود.
در تاریخ طبری آمده که امام حســین از جای خود کوچ کرد 
و در روز دوم محرم سال ۶۱ هجری وارد کربلا شد. در این 

هنگام رو به اصحاب خود نمود و فرمود:
»مردم بنده دنیایند و دین بر سر زبانهای آن ها آویزان است 
که آن را می چرخانند بر محور زندگی خود، وقتی بوسیله بلا 

آزمایش شدند دین داران کم خواهند بود.«
بزرگ پرچمدار عاشورا در حســاس ترین لحظات از دشمن 
تجاوزکار می خواســت که اگر به دین، آیین پایبند نیســت، 
آزادمنش باشــد. روایت گران حادثه عاشورا این چنین نقل 

می کنند که:
 وای بر شــما ای پیروان آل ابو سفیان، اگر شما دین ندارید 
و از حســاب روز قیامت نمی ترسید، پس دست کم در دنیای 

خود آزاد مرد باشید.«
به همیــن جهت می تــوان گفت کــه یکــی از بلندترین 
دعوت های امام حســینعلیه الســلام دعوت به آزادی روح 
انســان و آزادگی اســت. همانگونه که یکی از اهداف مهم 
بعثت انبیاء الهی و پیامبر اسلام علیهم السلام نیز، دعوت به 

آزاد شدن از قیود و وابستگی هاست.
».. ]همــان پیامبری که [آنــان را به کار پســندیده فرمان 
می دهد، و از کار ناپســند باز می دارد، و برای آنان چیزهای 
پاکیــزه را حــلال و چیزهای ناپــاک را بر ایشــان حرام 
می گرداند، و از ]دوش [آنان قید و بندهایی را که بر ایشــان 

بوده است برمی دارد.
شاید به همین جهت اســت که قیام امام حسینعلیه السلام 
برای همه آزادگان و آزاد اندیشان جهان الهام بخش است تا 
آنجا که گاندی رهبرآزدایخواهان هندوستان می گوید: مبارزه 
خود علیه اســتعمار انگلیس را از حسینعلیه السلام آموختم 
که چگونه در برابر اســتبداد مقاومت کرد. همچنین نلسون 
ماندلا در این زمینه می گوید: امام حسینعلیه السلام برای او 
که در برابر نژادپرستی سفیدپوستان آفریقای جنوبی مقاومت 

می کرد الهام بخش بود.

استاندار:  زلزله زدگان خراسان شمالی 
در فضای مسقف اسکان می یابند

اســتاندار خراسان شــمالی گفت: تمامی زلزله زدگان 
اســتان که در چادرها سکونت دارند، بزودی در فضای 
مسقف اسکان می یابند و بازسازی این مناطق نیز باید 

تا پیش از فصل سرما پایان یابد.
به گزارش اتفاقیه، محمدعلی شجاعی روز سه شنبه در 
جلسه ستاد بازسازی مناطق زلزله زده استان با تاکید بر 
اینکه اولویت نخست بانک ها باید پرداخت تسهیلات 
به مردم مناطق زلزله زده اســتان باشد گفت: بانک ها 
موظف هستند تا به تمامی پرونده های ارجاع شده در 

سریع ترین زمان ممکن پاسخ دهند. 
وی گفت: در ســه شهرستان زلزله زده جاجرم ، گرمه 
ومانه و ســملقان  با حضور نماینده های تام الاختیار 
بانک ها، مردم و فرمانداران پرونده پرداخت تسهیلات 

برای تسریع امور مورد بررسی قرار خواهد گرفت .
شجاعی اظهار داشت: هرچند تاکنون به دلایل نقص 
پرونده ها یا عدم مراجعه مــردم عملیات اجرایی این 

پرداخت ها به هیچ عنوان متوقف نشده است .
وی تصریح کرد : همکاری ســازمان های بهزیستی 
و کمیته امــداد امام خمینــی )ره ( برای کمک های 
بلاعوض به مردم مناطق زلزلــه زده مطلوب بوده اما 
جهت تسریع امور، کمک های ستاد فرمان امام ،بنیاد 
مستضعفان، بسیج سازندگی و ســپاه پاسداران را نیز 

اخذ خواهیم کرد.
اســتاندار خراسان شــمالی با تاکید بر اینکه به دنبال 

تحویل منازل ارزان قیمت با بهترین کیفیت هستیم ، 
افزود : فعلا مصوبه ۷۵۹واحد مسکونی جهت پرداخت 
تسهیلات برای مناطق زلزله زده را از هیات دولت اخذ 
کرده ایم در حالیکه تقاضای پرداخت تسهیلات برای  
هزار و ۱۰۰ واحد را داشتیم که به زودی این مصوبه را 

هم اخذ خواهیم کرد.
شــجاعی تصریح کرد: به رغم تصویــب ۵۸ میلیارد 
تومــان کمــک بلاعــوض و ۶۰میلیــارد تومان هم 
تسهیلات ارزان قیمت برای مناطق زلزله زده در هیات 
دولت، همچنان به دنبال جذب اعتبارات بیشتر هستیم.

وی بــا تاکید بر اینکه تمام امــور باید در زمان بندی 
اعلام شده انجام شــود، افزود : مدیران دستگاه های 
اجرایی استان باید برای هر بحران یا حادثه ای از قبل 
آمادگی های لازم را داشته باشند تا مردم بیش از این 

متحمل درد و ناراحتی نشوند.

واگذاری ۳۷ پروژه بخش دولتی به بخش غیردولتی 
در خراسان شمالی

استاندار خراسان شمالی  همچنین از واگذاری ۳۷ پروژه 
به ارزش هزار و ۲۰۰ میلیــارد تومان اعتبار به بخش 

غیردولتی در استان خبر داد.
محمدعلــی شــجاعی در جمع خبرنــگاران با اعلام 
واگــذاری ۳۷ پروژه بخش دولتی به بخش غیردولتی، 

اظهار کرد: بر اســاس ماده ۲۷ قانــون الحاق ۲ باید 
طرح های تملک دارایی های سرمایه ای جهت تکمیل 
بــه بخش غیردولتی واگذار شــود کــه هدف تکمیل 

پروژه ها و بهره مندی مردم از آن است.
وی با اشــاره به اینکه با واگذاری این طرح ها شــاهد 
اشــتغال زایی بالایی در بخش خصوصی خواهیم بود، 
گفت: دســتگاه های اجرایی دارای طرح باید با تعیین 
برنامه زمان بنــدی و بهره منــدی از اختیارات قانونی 
اقدامــات لازم را جهت واگــذاری طرح ها به بخش 

غیردولتی انجام دهد.
اســتاندار خراسان شمالی با تأکید بر توجه ویژه مدیران 
دســتگاه های اجرایی این ماده قانونی، افزود: بر اساس 
این قانون می توانیم عملیات اجرایی پروژه هایی که به 
لحاظ اعتبارات دولتی در اولویت تکمیل نیستند، را به 

پایان برسانیم تا به این بخش ها لطمه نخورد.
شــجاعی گفــت: مشــوق های دولتی بــرای جذب 
سرمایه گذار بسیار مهم است و بنابراین طی مکاتبه ای 
بــا مرکــز موضوعات تمدیــد این مشــوق ها و ارائه 

پیشنهاد ها جدید را پیگیری خواهیم کرد.
وی تأکید کرد: هر دســتگاه اجرایی دارای پروژه برای 
واگذاری زمین باید در گام نخست با پیگیری از سطح 
ملی یا اســتانی مشــکل حقوقی اراضی را حل کند و 
به عنوان مشوق کمک های فنی و اعتباری و تسهیلات 

به سرمایه گذاران پرداخت شود.

پروژه اصــلاح ورودی و بهســازی رودخانه چناران 
شهر در شهرســتان بجنورد صبح امروز )سه شنبه( 
در نخســتین روز از آغاز هفته دولت با حضور معاون 
هماهنگی امور عمرانی استاندار خراسان شمالی و با 
اعتبار ۲۰ میلیارد ریال کلنگ زنی شــد. به گزارش 
اتفاقیــه، معــاون هماهنگی امور عمرانی اســتاندار 

خراســان شمالی در این آیین با تاکید بر تکمیل این 
پروژه پیش از آغاز فصل زمســتان در ســالجاری، 
اظهار داشــت: چناران شهر منطقه ای بکر با طبیعت 
زیبا اســت که ظرفیت تبدیل به قطب گردشگری را 
در شــرق شهرستان بجنورد دارد. غلامرضا هوایی با 
تاکید بر اینکه تمامی نقاط گردشــگری استان بویژه 

چناران شــهر با هدف هدایت گردشگران باید دارای 
تابلوی ورودی باشند، افزود: ورودی این منطقه باید 
به گونه ای طراحی شــود تا گردو محصول اساسی 
این منطقه را به نمادی برای گردشــگر این منطقه 
خــوش آب و هــوا تبدیل کند. هفتــه دولت از دوم 
شهریورماه آغاز شده و تا هشتم ماه جاری ادامه دارد.

 مدیرکل حفاظت محیط زیســت خراسان شمالی 
گفت: یک قلاده یوز آســیایی  مــادر به همراه ۲ 
توله اش دوشــنبه شب در حاشــیه غربی پناهگاه 
حیات وحش میاندشــت شهرستان جاجرم مشاهده 

شد.
مهــدی اله پور در گفت و گــو با خبرنگار ما گفت: 
مقارن ساعت ۲۱ شب یکم شهریور یکی از دامداران 
شهر جاجرم خبر مشــاهده یک قلاده یوزپلنگ به 
همــراه دو توله را در حاشــیه غربی پناهگاه حیات 
وحش میاندشــت جاجرم را به اطلاع اداره حفاظت 

محیط زیست شهرستان جاجرم رساند.
مهــدی اله پور، مدیر کل حفاظت محیط زیســت 
خراسان شــمالی در گفتگو با خبرنگار عصر اترک 
اظهارکــرد:  بلافاصلــه اکیپی از محیــط بانان و 

همیــاران به محل اعزام  شــده و موفق به تصویر 
برداری از یوز مادر می شوند.

وی افــزود: با توجه به تاکیــد جهت حفظ آرامش 
حیوان، محیط بانان از نزدیک شدن به یوزپلنگ ها 
و تعقیب آنها خودداری کرده و با کشــیک شبانه تا 
صبــح در محل، امنیت و آرامش را  برای  یوز مادر 

و توله ها فراهم کردند.
وی بــا بیان اینکه حضور یوز به همراه توله حاصل 
به ثمر رســیدن برنامه های حفاظتی دو ساله اخیر 
است، افزود: خرید ســامانه های عرفی دامداران و 
امنیت منطقه باعث شــده تا مشاهدات حضور یوز 

پلنگ در منطقه افزایش یابد.
اله پور خاطرنشان کرد: این اولین تصویر مستند از 
یوز پلنگ اســت که بعد از مرگ یارقلی)یوزپلنگ 

نری که در اثر تصادف در پاییز ۹۷ تلف شد( توسط 
محیط بانان در استان خراســان شمالی ثبت شده 

است.
مدیــرکل حفاظــت محیــط زیســت خراســان 
شــمالی اظهارکرد: از ابتدای ســال جــاری این 
دومین بار اســت کــه یوز پلنگ  توســط محیط 
بانــان مشــاهده شــده و چهارمین بار اســت که 
 توســط افراد بومــی و محلی مشــاهده و گزارش

 شده است.
پناهگاه حیات وحش میاندشت و پارک ملی ضامن 
آهو یکی از بهترین زیستگاههای یوزپلنگ آسیایی 
در ایران و قاره آسیاســت که با وجود منطقه دشتی 
و تپه ماهورهــا و وجود طعمه فراوان محلی امن و 

مناسب برای زیست این گونه ارزشمند است.

مدیرکل راه و شهرســازی خراســان شــمالی گفت: 
اراضی ملی که در پیرامون محور باباامان قرار گرفتند 

در مسیر توسعه صنعت گردشگری قرار دارد.
قاسم قاســمی  در پنجمین جلسه کارگروه زیربنایی، 
توسعه روستایی، عشایری، شهری و آمایش سرزمین 
و محیط زیست استان اظهار داشت: در این جلسه که 
با ۹ دستور کار برگزار شــد، موضوع جانمایی اراضی 

ملی محــور باباامان با کاربری گردشــگری، از اهم 
موضوعاتی بود که در جلسه طرح و مورد بررسي قرار 

گرفت.
وی ادامه داد: نقشــه تفکیکی قســمتهایی از اراضی 
ملی پــلاک های ینگه قلعه، باباامــان و باقرخان به 
مســاحت حدود ۲۲ هکتار که کاربــری این اراضی 
 در حریــم شــهر بجنورد بــا کاربری گردشــگری

 تصویب شد.
مدیرکل راه و شهرســازی خراســان شمالی در پایان 
عنوان کرد: در این جلســه چهار درخواست احداث بنا 
و ایجاد فعالیت در زمینه های دامپروری و گردشگری 
در شهرســتان های گرمه، بجنورد و مانه و ســملقان 
نیز مطرح شــد که پس از بحث و بررسی اعضا مورد 

موافقت قرار گرفت.

رییس دانشــگاه علوم پزشــکی خدمات بهداشتی و 
درمانی خراسان شمالی گفت: طی ۲۴ ساعته گذشته 
و تا ظهر روز دوم شــهریور مــاه، ۱۷ بیمار مبتلا به 
کرونا در استان جان باختند و ۲۰۸ بیمار جدید بستری 
شدند که بیشترین میزان از ابتدای شیوع این ویروس 

تاکنون است.

دکتر سید احمد هاشــمی افزود: با بستری ۲۰۸ بیمار 
جدید طی ۲۴ ساعت گذشــته، هم اکنون ۹۸۳ بیمار 
دارای علایم بیماری کووید ۱۹ در بیمارســتان های 

استان بستری هستند.
وی خاطرنشــان کرد: متاســفانه تعداد موارد ابتلا و 
بســتری به قدری افزایش یافته که دیگر تخت خالی 

وجود ندارد و بیمارســتان ها در حالــت بحرانی قرار 
دارند.

هاشــمی گفــت: شــدت بیمــاری زایی همــراه با 
تاخیــر در مراجعــه بیمــاران بــه مراکــز درمانی 
 و خــود درمانــی ســبب افزایــش میزان بســتری 

و مرگ و میر شده است.

امام جمعه بجنورد با تاکید بر اینکه دولت فعلی اراده 
لازم برای رفع مشــکلات را دارد، گفت: مســائلی 
همچون ثبات بازار سرمایه، کسری بودجه، کرونا و 

تورم باید در اولویت حل قرار بگیرد.
حجت الاســلام والمســلمین رضا نــوری در دیدار 
تعدادی از مسئولان خراسان شمالی با تبریک هفته 
دولــت اظهار کرد: رئیس جمهور در ســخنرانی روز 
تنفیذ خود ســخنان پخته و جامعی را بیان کرد که 
اولیه حرکت دولت جدید  می تواند اســتخوان بندی 

تلقی شود.
امام جمعه بجنورد ادامه داد: شاید این اولین بار است 
که یــک رئیس جمهور فراتر از تعارفات و محترمانه، 
نقشــه راه دولت خود را مســتند به اسناد بالادستی 

نظام می کند که نفس این حرکت قابل تقدیر است.
حجت الاســلام والمســلمین نوری گفت: تغییر از 
وضع موجود بــه مطلوب باید در ســفره مردم، در 

رفع آسیب های عرصه کسب وکار مردم، در افزایش 
اعتماد مردم بــه نظام، در کاهــش فاصله مردم با 
مسئولان و در حل مشکل بیکاری، مشکل مسکن، 

مشکلات فرهنگی و اقتصادی دیده شود.
امــام جمعه بجنورد خاطرنشــان کــرد: آنچه مردم 
از طریــق انتخابات از دولت ســیزدهم خواســته و 
می خواهند فراتر از تغییر در وضع موجود، ایجاد یک 
تحول مستند به سند ارزشمند بیانیه گام دوم انقلاب 
اسلامی اســت. وی ادامه داد: بر این اساس انتظار 
می رود ســند ماندگار بیانیه گام دوم و سیاست های 
اعلامی نظام اسلامی مســتند اقدامات دولت باشد؛ 
چراکه در این سند، تبیین حکیمانه ای از ترسیم وضع 
موجود و تصویرسازی وضع مطلوب انجام شده است.

نماینده ولی فقیه در خراســان شمالی بیان داشت: 
نقشــه راه دولت در تحقق بیانیه گام دوم ابتدا باید 
به مسائل فوری مانند مسئله کسر بودجه، ثبات بازار 

ســرمایه و ارز، کنترل گرانی و تورم، مسئله کرونا و 
کمبودهای آب و برق باشد که پیش پای دولت است 

و باید حل شود.
وی افزود: با توجه به اینکه در آســتانه تدوین برنامه 
هفتــم و آخرین برنامه منتهی به پایان چشــم انداز 
۲۰ ساله هســتیم و باید در این راستا برنامه تحولی 
چهارساله پیش رو در اختیار نخبگان و صاحب نظران 

قرار داده شود تا از نظراتشان بهره مند شویم.
حجت الاســلام والمســلمین نــوری تصریح کرد: 
همان گونــه که رئیس جمهور هم تأکیــد کرد ما از 
»اصحاب ما می توانیم« هســتیم و بــر این باوریم 
برای همه مشــکلات، با کمک مــردم و نخبگان، 

راه حل و علاج وجود دارد.
وی در انتهــا گفت: درواقع یقین داریم با همه موانع 
و مشکلاتی که هست راه برون رفت از مشکلات و 

اراده جدی برای رفع و علاج آن ها وجود دارد.

مدیر گروه پیشگیری از بیماری های دانشکده علوم 
پزشکی اسفراین از آغاز واکسیناسیون مادران باردار 
در اســفراین از چهارشنبه سوم شــهریور ماه خبر 
داد و گفت : طبق اعلام وزارت بهداشــت مادران 
باردار می توانند واکسن کرونا را دریافت کنند .آغاز 

واکسیناسیون ماداران باردار اسفراینی از فردا ,
مریم ســلطانی در گفتگو با خبرنگار ما اظهارکرد:  
مادرانــی که در هفته ۱۲ تا ۳۴ هســتند می توانند 
 salamat.gov.ir برای دریافت واکسن به سامانه

مراجعه  و ثبت نام کنند.
ســلطانی افزود :  اگر مادری موفق به ثبت نام در 
این سامانه نشد حتما به نزدیکترین پایگاه سلامت 

محل سکونت خود مراجعه کند.
وی  با اشــاره به اینکه واکسیناسیون مادران باردار 
از ساعت ۱۷ تا ۱۸ عصر فردا انجام می شود، گفت 
: این افراد  پس از واکســینه شدن  در صورت بروز 
علائم احتمالی کرونا به مراکز بهداشتی و درمانی یا 
کد ۴ سامانه ۴۰۳۰جهت اخذ راهنمایی های لازم 

اقدام کنند.
 مدیر گروه پیشــگیری از بیماری های دانشــکده 
علوم پزشکی اســفراین همه مادران باردار با سن 
بالاتر از ۳۵ ســال و بالاتر ، مادران در همه گروه 
های سنی شاغل دربهداشت و درمان، همه مادران 
باردار در شــرایطی که همسرشان در بخش های 
کرونا و یا مراکز بهداشــتی مدیریت کرونا شــاغل 

اســت، مادران در همه گروه های سنی شاغل در 
گروه های شــغلی اولویت دریافت واکســن، همه 
مــادران باردار با نمایه توده بدنی ۳۵ و بالاتر، همه 
مادران باردار بــا بارداری هــای دو قلویی و چند 
قلویی و همه مادران بــاردار با بیماری های زمینه 
ای را جزو گروههای مشمول دریافت واکسن کرونا 

عنوان کرد.
۷ گروه مختلف فردا در اسفراین واکسینه می شوند

عــلاوه بــر گروه ســنی ۱۳۵۰ و ماقبــل که می 
توانند برای واکسینه شــدن علیه کرونا در سامانه 
salamat.gov.ir  ثبت نام و برای واکســن خود 

اقدام کنند. 
کارکنان مدیریت نیروی بــرق ، رانندگان حمل و 
نقل عمومی شــامل )) تاکسی های درون شهری، 
آژانس های سطح شــهر و رانندگان اتوبوس های 
عمومی ، متصدیان جایگاه سوخت، فعالان فضای 
سبز خدمات شــهرداری ، مادران باردار ، معلولینی 
که در منزل نگهداری می شــوند و بیماران دیابتی 
نیز می توانند با مراجعه به ســامانه ســلامت برای 

دریافت نوبت تزریق واکسن اقدام نمایند.
گفتنی اســت کلیه افراد  نامبرده می توانند جهت 
دریافت واکســن خود طبق ســاعت مقرر به مرکز 
واکسیناسیون تجمیعی واقع در میدان مادر، مجتمع 
آموزش عالی فنی و مهندســی اســفراین مراجعه 

نمایند.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
خراسان شــمالی با اشاره به اینکه محدودیت های 
تردد از ۲۵ الی ۳۰ مرداد در کشــور آغاز و اجرایی 
شده است، گفت: در این بازه زمانی میزان مصرف 
بنزین در استان خراسان شمالی ۲۰ درصد کاهش 
پیدا کرده اســت.تعطیلات ۶ روزه، میزان مصرف 
بنزین در خراسان شمالی را ۲۰ درصد کاهش داد,

مجتبی شــکوری در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار 
داشت: همزمان با آغاز پیک پنجم کرونا در استان 
خراســان شــمالی، میزان مصرف بنزین در تیرماه 
ســال جاری درمقایسه با مدت مشابه سال گذشته 

۱۸ درصد رشد داشت.
وی ادامه داد: این در حالی اســت طی چهار ماهه 
امســال میزان مصرف بنزیــن ۲۱ درصد و بنزین 
ســوپر ۱۵۶ درصد در مقایسه با مدت مشابه سال 

۹۹ افزایش داشته است.
شــکوری اضافه کرد: با اوج گیری کرونا در پیک 
پنجم و همزمانی با تعطیلات عاشــورا و تاســوعا، 
محدودیت هــای کرونایی و تعطیلــی ۶ روزه در 

سراسر کشور با جدیت بیشتری لحاظ شد.
این مقام مســئول با بیان اینکــه این تعطیلات از 
تاریخ ۲۵ الی ۳۰ مرداد در سراســر کشور اجرایی 
شــد، گفت: به دنبال اجرای این محدودیت ها در 
خراســان شــمالی میزان مصرف بنزین ۲۰ درصد 
و میــزان مصرف نفــت گاز ۳۱ درصد کاهش پیدا 

کرده است.
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
خراسان شــمالی یادآور شــد: در این مدت میزان 
دو میلیون و ۸۶۳ هزار لیتــر بنزین در ۵۰ جایگاه 

سوخت استان توزیع شده است.

مدیــرکل دفتــر امور امنیتــی، انتظامــی، اتباع و 
مهاجرین خارجی استانداری خراسان شمالی گفت: 
با توجه به عدم وجود سکونت گاه و امکانات مروبطه 
برای پذیــرش افغان ها در اســتان، پذیرش آنان 

امکان پذیر نیست.
علــی بحرانی در گفت وگو با ایســنا با اشــاره به 
اینکه خراســان شمالی مرز مشــترک با افغانستان 
ندارد، افزود: با توجه به شــرایط موجود در کشــور 
افغانســتان، به طــور قطع مهاجــرت افغان ها به 
کشورهای همســایه وجود دارد اما به علت اینکه 
خراسان شمالی با افغانســتان مرز مشترک ندارد، 

حضور افغان ها در استان دیده نشده است.
وی بــا تأکید براینکه در حال حاضــر ۳۲۴ نفر از 
افرادی که تبعه افغانســتانی دارند در استان حضور 
دارند، اضافــه کرد: ۹۰ درصد ســاکنین افغان در 
اســتان، متولد ایران هستند و براساس قانون جدید 
نیز مقرر است که فرزندان این خانواده ها شناسنامه 

ایرانی دریافت کنند.

بحرانی بــا بیان اینکه در ســال جاری ۱۰۰مجوز 
صدور شناســنامه از سوی اســتانداری صادر شده 
اســت، افزود: افغانســتانی های جویای کار، ساکن 
اســتان هســتند اما در اســتان های دیگر مشغول 
به کار هســتند و ساکنان در اســتان نیز بیشتر در 
شهرستان های بجنورد، شیروان و اسفراین سکونت 

دارند.
مدیــرکل دفتــر امور امنیتــی، انتظامــی، اتباع و 
مهاجرین خارجی استانداری خراسان شمالی اضافه 
کرد: براساس آمایشی که در استان انجام می شود، 
افغانستانی های ساکن در استان دارای کارت تردد 
هستند و بیشتر افراد نیز در حوزه کشاورزی مشغول 
بــه کار می شــوند. وی با تأکید براینکه خراســان 
شــمالی با موجِ حضور افغانستانی ها مواجه نخواهد 
بــود، تصریح کرد: هماهنگی هــای مربوطه انجام 
شــده اســت که حضور اتباع غیر مجاز در استان 
اعلام شــود و افراد نیز به کشــور خود بازگردانده 

شوند که تاکنون موردی مشاهده نشده است.

همزمان با نخستین روز از هفته دولت؛

طرح اصلاح ورودی و بهسازی رودخانه چناران شهر بجنورد کلنگ زنی شد

مشاهده ۳ قلاده یوز پلنگ آسیایی در میاندشت جاجرم

اراضی ملی محور باباامان؛ در مسیر توسعه صنعت گردشگری

شمار جانباختگان کرونا  در خراسان شمالی  رکورد زد

امام جمعه بجنورد:

اراده جدی برای رفع مشکلات در دولت سیزدهم وجود دارد

مدیر گروه پیشگیری از بیماری های دانشکده علوم پزشکی اسفراین خبر داد:

آغاز واکسیناسیون ماداران باردار اسفراینی از امروز

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه خراسان شمالی:

تعطیلات ۶ روزه، میزان مصرف بنزین در خراسان 
شمالی را ۲۰ درصد کاهش داد

خراسان شمالی شرایط پذیرش افغان ها را ندارد

دستگیری ۱۱نفر حفار غیرمجاز 
در فاروج

فرمانده انتظامی شهرســتان فاروج گفــت: ۱۱نفر حفار غیر 
مجاز در شهرســتان فاروج دســتگیر و دو دســتگاه خودرو 

توقیف شد.
ســرهنگ علیرضا پوربه گفت: در پی کســب خبری مبنی 
بر حفاری غیرمجاز در یکی از روســتای شهرســتان فاروج 
بلافاصله ماموران پــس از هماهنگی قضایی به محل مورد 

نظر اعزام شدند. 
فرمانده انتظامی شهرســتان فاروج گفــت: ماموران پس از 
انجام اقدامات پلیســی در یک عملیات غافلگیرانه ۵ نفر از 

عاملان حفاری را در حین حفاری دستگیر کردند.
وی افــزود: در ادامه و با انجــام اقدامات اطلاعاتی ۶ متهم 
دیگر که با استفاده از دو دستگاه خودروی سواری در میدان 
مرکزی شهر ایستاده و قصد ملحق شدن به سایر متهمان را 
داشتند شناســایی و پس از هماهنگی با دادستان شهرستان 

دستگیر و همراه خودروها به مقر انتظامی منتقل شدند. 
فرمانــده انتظامــی فــاروج تصریح کــرد: در بازرســی از 
خودروهای توقیف شده تجهیزاتی از قبیل ماسک اکسیژن، 
لباس و تجهیزات مخصوص حفاری و دو قبضه سلاح بادی 

کشف گردید.  
سرهنگ پوربه در پایان با بیان اینکه متهمان پس از تشکیل 
پرونده برای ســیر مراحل قانونی بــه مراجع قضایی معرفی 
شدند. خاطرنشــان کرد: هرگونه حفاری و کاوش غیرمجاز 
براي به دســت آوردن اموال تاریخی و فرهنگی ممنوع بوده 

و با متخلفان برابر قانون برخورد مي شود.  

۸ پروژه ورزشی ویژه هفته 
دولت در خراسان شمالی 

افتتاح می شود
سرپرســت اداراه کل ورزش و امور جوانان خراسان شمالی 
از افتتاح هشــت پروژه ورزشی در چهار شهرستان استان با 

صرف حدود ۵۰ میلیارد ریال اعتبار خبر داد.
مصیــب اکبرزاده در گفــت وگو با خبرنگار مــا افزود: این 
پروژه های ورزشــی مربوط به ســاخت سالن ورزشی زوارم 
و گود باستانی شــیروان، سالن ورزشی چهل حصار و سالن 
ژیمناستیک اسفراین، سالن ورزشی نوده و محمدعلی پهلوان 
در شهرســتان بجنورد و سالن های ورزشی خرمده شرقی و 

امند در شهرستان مانه و سملقان است.
وی بــا بیان اینکه در حال حاضر حدود ۱۰۰پروژه ورزشــی 
نیمه تمام در اســتان وجود دارد، اظهار داشت:  امسال ۱۹۵ 
میلیارد ریال اعتبــار برای برای تکمیل طرح های نیمه تمام 

ورزشی به خراسان شمالی تخصیص داده شده است.
اکبــرزاده افــزود:  از  این میزان اعتبــار، ۱۵۰ میلیارد ریال 
برای نصب ســقف سالن ۶ هزار نفری بجنورد و ۵۰ میلیارد 
نیز برای تکمیل زمین شــماره ۲ و رختکن ورزشگاه تختی 

بجنورد  اختصاص یافته است.
وی اضافــه کرد: ســاخت ســالن ۶ هــزار نفری شــهر 
بجنــورد بــه عنــوان یک پــروژه ملــی ورزشــی حدود 
 ۱۲ ســال قبــل شــروع شــد و هــم اینــک۵۰ درصــد 

پیشرفت فیزیکی دارد.

خبر
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معاون رییس جمهــوری و رییس ســازمان برنامه و 
بودجه با بیان اینکه در طول هشت سال گذشته ۲ هزار 
و ۷۰۰ هزار میلیارد تومان بودجه هزینه شــده اســت، 
گفت: آیا ما توانسته ایم به اهداف برنامه ۵ ساله برسیم؟ 
علت این عدم تحقق ها چیست و اشکال کار کجاست؟

به گزارش اتفاقیه به نقل از مرکز اطلاع رسانی، روابط 
عمومی و امــور بین الملل ســازمان برنامه و بودجه، 
مسعود میرکاظمی در اولین جلسه ستاد تدوین لایحه 
بودجه ســال ۱۴۰۱ که با حضور معاونان، روسای امور 
و مشــاوران این سازمان تشــکیل شد، این موضوع را 

اعلام کرد.
وی افزود: در چند ســال گذشته خیلی از هم وطنان ما 
به خط فقر رسیده اند و سطح درآمد خانوارها پایین آمده 
اســت، نیروهای تحصیلکرده فراوانی، بیکار هســتند. 
همه امکانات برای آبادانی به روســتاها رفته ولی کار 
و اشــتغال وجود ندارد. در هشت سال گذشته بیش از 
۲هزار و ۷۰۰ هزار میلیارد تومان بودجه هزینه شــده 

است.
رییــس ســازمان برنامه و بودجــه ادامــه داد: آیا ما 
توانســته ایم به اهداف برنامه ۵ ساله برسیم؟ علت این 
عدم تحقق ها چیســت؟ اشــکال کار کجاست؟ برای 
تدوین بودجه زحمت زیادی کشیده شده است، زمانی 
خســتگی این زحمات جبران می شود که اهداف مورد 

نظر محقق شود.
وی افزود: ما کشور ثروتمندی هستیم و منابع خدادادی 
فراوانی داریم،  از لحاظ برخورداری منابع و ثروت های 
خدادادی از کشــورهای کم نظیری هستیم، ولی چرا 

منابع و اثرات آن در جامعه ما کمتر دیده می شود؟
رئیس ســازمان برنامه و بودجه در ادامه تصریح کرد: 
آیا در چند ساله گذشته توانستیم رشد کنیم؟ چرا رشد 
نکرده ایم؟ آیا نباید آسیب شناسی کنیم؟ در طول ۴۲ 
سال گذشته شــرایط مختلفی مانند افزایش و کاهش 
قیمت نفت،  تحریم،   تغیبر دولت ها و ... داشــته ایم، 

مشکل کجاســت؟ آیا قبول داریم که مشکل داریم و 
باید تغییر ایجاد کنیم؟ آیا امکان تغییر وجود دارد؟ البته 
در کشــور در بعضی قســمت ها تغییرات جدی انجام 

شده است.
معاون رییس جمهوری گفت: باید تغییر ایجاد شــود و 
برای این تعییر ضروری است که برنامه داشته باشیم. 
برای اینکه  بازنگری شــود و آدرس درست اقتصادی 
بدهیم باید بودجه ای تنظیم شــود تــا اهداف دقیق 
برنامه محقق شود، شفاف، قابل نظارت و منابعش حتی 

الامکان پایدار باشد.
وی خاطرنشــان کرد: تنظیم بودجه برای ســال آینده 
باید واقعــی، قابل اندازه گیری و قابل رصد باشــد تا 
بتواند از راهبردهای اساسی و سیاست های کلی کشور 
پشــتیبانی کند. تنظیم بودجه بایــد از اهداف عالی به 
ســطح پایین بیاید نه از ردیف بودجه ای به سمت بالا 
برود. از ابتدا عملیاتی شــدن بودجه مدیریت شــود تا 
هر ماه بتوان عملکــرد آن را رصد کرد،  از حوزه های 
کوچک ســطح کشور گرفته تا سطح کلان، از سازمان 
ها و ادارات تا ســطح وزارتخانه ها این کار باید انجام 

شود.
رییس سازمان برنامه وبودجه کشور گفت: بودجه خط 
کشــی اســت که ما را به نقطه هدف می رساند،   اگر 
خوب تنظیم شــده باشــد ما را برای رسیدن به نقطه 

هدف به درستی هدایت می کند.
معاون رییس جمهوری در بخش دیگری از ســخنان 
خود اظهار داشــت: چرا بهــره وری کل و بهره وری 
ســرمایه ای ما ثابت و یا منفی است؟ و مجموعا روند 
آن نزولی بوده و در حالی که منابع زیادی صرف شده 
اما منجر به تولید موثر نشــده است. تسهیل کسب و 
کار باعث افزایش بهره وری می شــود. باید رانت ها 

برداشته شود تا بهره وری بالارود.
وی ادامه داد: نیاز به یک برنامه ملی، اصلاح راهبردها 
و تجدیــد نظر در برنامه ها داریــم، باید اهداف برنامه 

مشــخص باشــد و اینکه با چه سیاســت هایی باید 
مدیریت شود. بودجه باید شــفاف،   قابل اجرا، نظارت 
پذیر، پاســخگو و تضمین کننده اهداف عالی کشــور 
باشــد. اگر به قانون برنامه و بودجه برگردیم و درست 
حرکت کنیم همه دستگاه ها هم به تبعیت از ما درست 

حرکت می کنند.
میرکاظمــی گفت: ادامه روند گذشــته بــرای امروز 
پاســخگو نیســت، باید تجدید نظر جدی انجام شود. 
اعتقاد دارم که پتانسیل لازم در پرسنل سازمان برنامه 
و بودجه وجــود دارد، با توجه به اینکه تغییر ســاختار 
بودجه بسیار سخت و دشوار است، با توکل بر خدا اگر 
تغییر اساســی بدهیم می توانیم به اثربخش بودن آن 
امیدوار باشیم. باید وظایف اصلی سازمان مورد توجه و 
اجرا قرار گیرد، تا بودجه مبتنی بر برنامه با حداقل اجزا، 
بدون پیچیدگی و به ســاده ترین وجه ممکن، موثر و 

پشتیبان اهداف ملی کشور تنظیم و اجرا شود.
وی گفت: باید منابع، هزینه ها و دســتگاه ها بازنگری 
شــوند، ســازمان باید پاســخگوی برنامه ها باشد تا 
انشــاءالل مشــکلات مردم دنبال و حل شود. اشتغال 
ایجاد و بیکاری کم شــود، بانک ها ســامان بگیرند. 
تخصیص به گونه ای باشد که برنامه ها از سطح ملی 
تا اســتانی مدیریت شوند، دولت باید تسهیل گر کسب 

و کار باشد.
مســعود میرکاظمــی در ابتــدای این جلســه ضمن 
گرامی داشت هفته دولت،  از شــهیدان رجایی و باهنر 
یاد کرد و گفت: هرچند عمر دولت این شهیدان کوتاه 

بود ولی بعنوان یک الگوی اسلامی جاویدان ماندند.
در این جلســه برنامه زمان بنــدی، جهت گیری های 
لایحــه بودجــه ســال۱۴۰۱، رویکردهــای اجرایی 
بودجــه مــورد بحــث و تبــادل نظر قــرار گرفت و 
تشــکیل کار گروه ها برای ادامــه کار تدوین لایحه، 
 پیشــنهاد و برای بررســی های بیشــتر به مسوولان

 مربوطه ارائه شد.

معاون موسســه تحقیقات ثبــت و گواهی بذر و نهال 
اعلام کرد: ایران با تولید ســالانه حــدود ۱۴ میلیون 
عدد ریزغده سیب زمینی ســالم و گواهی شده، علاوه 
بر تامین نیاز داخلی به ظرفیت صادراتی رسیده است.

به گزارش اتفاقیه به نقل از وزارت جهاد کشــاورزی، 
»صمــد مبصّر« افزود: در ســال زراعــی جاری ۱۵ 
میلیــون و ۸۲ هزار و ۵۷۵ عــدد مینی تیوبر یا ریزغده 
ســیب زمینی در کشور تولید شــد که پس از ارزیابی 
توســط این موسســه تحقیقاتی از طریق بازدیدهای 
میدانــی از گلخانه هــای تولیدی و انجام تســت های 
ویروســی شــش گانه، ۱۳ میلیون و ۹۷۵ هزار و ۳۷۵ 
عــدد مینی تیوبر تایید و گواهــی کلاس S را دریافت 
کرد که به معنای قابلیت کشت در مزارع تکثیری بذر 

سیب زمینی است.
معاون موسســه تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال، 
مینی تیوبر مورد نیاز کشور را در شرایط بهینه تکثیری، 
۷ میلیون عدد عنوان کرد و اظهار داشــت: نزدیک به 
دو برابر نیاز کشــور مینی تیوبر سیب زمینی توسط ۱۰ 
شرکت در چهار استان تولید می شود و ظرفیت بالایی 
برای صادرات ریزغده ســیب زمینی به ســایر کشورها 
داریم.وی افزود: گیاهچه های اصیل و سالم مورد نیاز 
شــرکت های تولید مینی تیوبر به عنوان هسته اولیه از 
طریق پژوهشگاه بیوتکنولوژی کشاورزی و با همکاری 

معاونت امور زراعت تهیــه و به طور رایگان در اختیار 
شرکت های کشــت بافت قرار می گیرد تا پس از چند 
مرحله آزمایشــگاهی تکثیر از گیاهچه های تکثیر شده 

در شرایط گلخانه، مینی تیوبر تولید شود.
مبصّر ادامه داد: این شرکت ها سالانه ظرفیت تولید ۱۸ 

میلیون عدد مینی تیوبر سیب زمینی را دارند. 
وی بــا بیان اینکه ســالانه حدود ۱۶۰ تــا ۱۸۰ هزار 
هکتار سیب زمینی در کشــور کشت می شود، گفت: از 
این سطح در حدود ۱۵۰ هکتار آن به کشت مینی تیوبر 
 SE برای تولید بذر ســیب زمینی کلاس پیش پایه یا

اختصاص می یابد.
معاون موسســه تحقیقات ثبــت و گواهی بذر و نهال 
اظهار داشــت: بــه رغم آنکه حــدود ۱۴ میلیون عدد 
مینی تیوبر گواهی شــده برای تولید بذر سیب زمینی در 
ســال تولید می شــود، اما تنها ۱۰ درصد مزارع تولید 
ســیب زمینی کشــور از بذر گواهی شــده برچسب دار 

استفاده می کنند. 
وی تولیــد بذر ســیب زمینی را یــک فعالیت هزینه بر 
دانست و گفت: دولت باید برای ترویج و توسعه مصرف 

بذر گواهی شده، یارانه پرداخت کند.
مبصّــر افزود: اکنون انگیزه ای بــرای تولید و مصرف 
بذر گواهی شــده ســیب زمینی در کشور وجود ندارد و 
صرفاً ارایه گیاهچه سالم و رایگان به شرکت های تولید 

مینی تیوبر برای توسعه مصرف بذر این محصول کافی 
نیست.

وی تولید بذر ســیب زمینی در مناطــق آلوده و عدم 
تمایــل برخی تولیدکنندگان بذر به فعالیت در مســیر 
رســمی و تحت نظارت و فرآیند گواهــی را از دیگر 
دلایــل منقطع بودن چرخه تولید بذر ســیب زمینی و 

عدم رواج کشت بذر گواهی شده نام برد.
 Solanum بــه گــزارش  اتفاقیه ، ســیب زمینــی
tuberosum گیاهی دولپه ای یک ساله و علفی است 
کــه به علت تکثیر از طریق غــده ظرفیت بالقوه چند 

ساله بودن را نیز دارد.
سیب زمینی متعلق به خانواده Solanacea است که 
بیــش از ۹۰ جنس و ۲هــزار و ۸۰۰ گونه در این تیره 
وجود دارد. اگرچه گیاهان این خانواده در سراسر جهان 
یافت می شوند، ولی بطور عمده در نواحی گرمسیری 
آمریکای لاتین پراکنده هســتند. جنس گیاه ســیب 
زمینی Solanum اســت که این جنس تقریباً دارای 
۲هزار گونه اســت. ســیب زمینی متعلق به قســمت 
Tuberarium اســت که شــامل ۱۸۰ گونه وحشی و 

زراعی است که تولید غده می کنند.
بیشتر ارقام تجاری سیب زمینی تتراپلوئید هستند )۴۸ 
= ۴x = ۲n( کــه به زیر گروه هــای tuberosum و 

andigena تقسیم می شود.

مدیرعامل شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران گفت: 
هفته گذشته باشناسایی و جمع آوری بیش از ۱۴۷ مرکز 
غیرمجاز اســتخراج رمز ارز یک هزار و ۳۰۰دســتگاه 

ماینر جمع آوری شد.
به گــزارش اتفاقیه به نقل از از پایگاه اطلاع رســانی 
وزارت نیــرو، »مصطفی رجبی مشــهدی« افزود: روز 
یکشــنبه نیاز مصرف برق کشــور به ۶۳ هزار و ۶۰۰ 
مگاوات رســید که حدود ۳۰۰ مگاوات از روز شــنبه 
بیشتر بوده اســت. این موضوع نشان می دهد که باید 
بیش از ۲ هزارمگاوات دســتگاه رمز ارز در کشــور به 

صورت غیرمجاز فعال باشند.
وی با اشــاره به شناســایی و جمــع آوری ۱۴۷ مرکز 

غیرمجاز اســتخراج رمز ارز شامل ۱ هزار و ۳۰۰ ماینر 
در هفته گذشــته ادامه داد: مصرف این مراکز حدود ۲ 
هزار و ۴۰۰کیلووات اســت و تاکنون موفق شده ایم با 
همــکاری نیروهای امنیتــی و هموطنان عزیز ۵ هزار 
مرکز غیرقانونی را شناســایی کنیم که شامل بیش از 
۲۱۳ هزار ماینر با مصرف ۶۰۶ مگاوات می شود و برای 
این میزان کشفیات حداقل ۸۰۰ مگاوات نیروگاه لازم 
بوده که  بار آن از شبکه سراسری برداشته شده است.

ســخنگوی صنعت برق گفت: اغلب موارد شناســایی 
شده در یک هفته گذشته در استان تهران، آذربایجان 
شــرقی، خراسان رضوی و لرستان بوده و به طور قطع 
در روزهای آینده با شناســایی بیشتر این فعالیت های 

غیرقانونی که در حال حاضــر مخل امنیت و پایداری 
شبکه سراســری برق شــده و در برخی ساعت حتی 
امــکان تامین بــرق را برای همه هموطنان دشــوار 
می ســازد، شــرایط بهتری را برای تامین برق مردم 

کشورمان فراهم خواهیم کرد.
رجبی مشــهدی همچنین از همه مشــترکان به ویژه 
مشترکان عمده خواست تا همکاری خود با صنعت برق 
را در ساعت اوج مصرف ادامه داده تا امکان بهره مندی 

از انرژی برق برای همگان فراهم باشد.
 مصرف برق پــس از چند روز کاهــش، دوباره روند 
افزایشی خود را آغاز کرد به گونه ای که روز گذشته به 

رقم ۶۳ هزار و ۶۴۶ مگاوات رسید.

سرپرســت پایگاه بافــت تاریخی روســتای روئین 
اســفراین گفت: قریب بــه ۶ میلیارد ریــال اعتبار 
بــه بافت تاریخی روئین اســفراین بــرای مرمت و 
استحکام بخشــی واحدهای مســکونی این بافت با 
ارزش اختصاص یافته و بخشــی از آن هزینه شده 

است.
حامد وظیفه شــناس  در گفت و گو بــا خبنگار ما با 
اشــاره به ســامان دهی و حفاظت از بافت تاریخی 

روســتای روئین، گفت: مرمت ۵ بنای دارای ارزش 
تاریخی این روســتا با اعتبار بالغ بر دو میلیارد و ۵۰۰ 

میلیون ریال انجام شده است.
سرپرســت پایگاه بافــت تاریخی روســتای روئین 
اســفراین افزود: »حفاظت و مرمــت ۸ بنای دارای 
ارزش تاریخی دیگر نیز با اعتبار بالغ بر ســه میلیارد 
و ۳۰۰ میلیون ریال در حال انجام اســت که تاکنون 
عملیات اجرایی دو واحد مسکونی به اتمام رسیده و 

مابقی تا پایان ماه آینده تحویل مالکان می شود.«
وظیفه شناس با بیان اینکه این بناهای دارای ارزش 
به صورت مشارکتی با مالکان آن ها، مطالعه و مرمت 
می شــود، عنوان کرد: »۱۲۰ پلاک ارزشمند شامل 
خانه هــای دایر و متروکه در بافت روســتای روئین 
شناســایی شده اســت که با تداوم طرح و مشارکت 
مالکان، این پلاک ها مرمت و ســامان دهی خواهند 

شد.«

فرماندار فاروج خراسان شمالی گفت: ۳۱ طرح عمرانی 
و گردشــگری با اعتبار ۳۵۰ میلیــارد ریال همزمان با 
هفته دولت در این شهرســتان خراسان شمالی افتتاح 

می شود.
علی نجفی روز ســه شنبه در گفت و گو با ایرنا اظهار 
داشــت: بهره برداری از کارخانه قوطی سازی با اعتبار 
۵۶ میلیارد ریال، کارخانه بسته بندی کشمش با اعتبار 

۳۲ میلیارد ریال و مجتمع گردشــگری ثامن الائمه با 
اعتبار ۱۰۰ میلیارد ریال از شــاخص ترین طرح هایی 

است که در این هفته به بهره برداری می رسد.
وی تصریح کرد: بهره برداری از مدرســه سه کلاسه 
روســتای یان، مدرسه روستای تبیان، مدرسه روستای 
ســلیمان آباد و بهره بــرداری از ۲۷ هــزار متر مربع 
آســفالت روستایی و آبرســانی به روستای آب چشمه 

از جملــه دیگر طرح هایی هســتند که در هفته دولت 
امسال به بهره برداری می رسد.

فرماندار فاروج افزود: ســایر برنامــه های فرهنگی و 
اجتماعی همچون دیــدار با امام جمعه، غبارروبی مزار 
شهدا و دیدار با خانواده شهدا با تعداد محدود و رعایت 

شیوه نامه های بهداشتی برگزار خواهد شد.

رییس ســازمان چای کشــور گفت: افزایش ۲۵ درصدی 
تولید چای در کشور نشان دهنده کشش بازار به تولید این 

محصول و افزایش اقبال عمومی به چای ایرانی است.
به گزارش اتفاقیه به نقل از وزارت جهاد کشاورزی، »حبیب 
جهان ساز«  اظهار داشت: در پنج ماهه امسال تولید چای 
خشــک نســبت به مدت مشابه ســال قبل افزایش ۲۵ 
درصدی داشته است که نشان دهنده کشش بازار به تولید 
این محصول و افزایش اقبال عمومی به چای ایرانی است.

رییس سازمان چای کشور گفت: امسال ۱۱۴ هزار و ۴۴۵ 
تن برگ ســبز به ارزش ۶۵۰ میلیــارد تومان از چایکاران 

خریداری شده که ۵۱ درصد آن برگ سبز درجه یک و ۴۹ 
درصد برگ سبز درجه دو است.

وی ادامه داد: در حال حاضر ۷۵ درصد مطالبات چای کاران 
پرداخت شده که با پرداختی ها امروز این میزان به ۸۰ درصد 
افزایش می یابد. جهان ســاز افزود: امسال ۲۵ هزار و ۷۵۰ 
تن چای خشــک تولید شده است که این میزان نسبت به 
مدت مشابه سال قبل رشد ۲۵ درصدی داشته که این رشد 
ناشی از افزایش اقبال عمومی به چای داخلی و البته افزایش 
انگیزه چای کاران برای تولید در راســتای تخصص برخی 

تسهیلات از جمله وام کم بهره است.

رییس سازمان چای کشــور ادامه داد: البته در حال حاضر 
مصرف چای در کشــور حدود ۱۰۰ هزار تن است که ۳۰ 
هزار تن آن از طریق تولید داخلی و مابقی از طریق واردات 
تامین می شــود که این موضوع نشان دهنده آن است که 
پتانسل مناســبی برای افزایش تولید چای در کشور وجود 
دارد.وی گفت: البته در چهار ماهه امسال سه هزار و ۸۰۰ 

تن چای صادر شده است.
طبق آمارها  مصرف سالانه ۱۰۰ هزار تن چای خشک در 
کشور داریم که ۳۰ هزار تن از چای خشک مورد نیاز کشور 

در داخل تولید می شود.

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی از 
تکمیل انبار دارویی این استان تا پایان سال خبر داد.

علی حق بین در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به اینکه در حال 
حاضر یک طبقه از این پروژه ساخته شده و به دنبال ساخت 
یک تا دو طبقه دیگر هستیم، گفت: به زودی فرآیند گذاشته 
شــدن مزایده برای انتخاب پیمانکار جهت ساخت طبقات 
بعدی نیز انجام خواهد شــد.وی افزود: در حال حاضر اعتبار 
لازم برای ساخت یک یا دو طبقه مذکور نیز نیز جذب شده 
است.دکتر حق بین با بیان اینکه در حال حاضر دانشگاه علوم 
پزشکی انبار دارویی ملکی ندارد، ادامه داد: این دانشگاه سه 

مکان را به عنوان انبار و تجهیزات مورد نیاز دانشگاه انتخاب 
کرده که یکی از آن ها اســتجاری است و مابقی متعلق به 

حوزه هایی همچون بهداشت است.
وی اظهارکرد: از آنجاییکه ایــن مکان ها برای انبار داروها 
ساخته نشده است از استاندارد خیلی زیادی برخوردار نیست، 
بنابراین انبار ساخته شده برای داروها و تجهیزات آزمایشگاهی 

و ... از استانداردهای لازم برخوردار است.
این مقام مســئول در ارتباط با شرکت های پخش دارویی 
در اســتان بیان کرد: شرکت های پخش دارویی که سهمیه 

دارویی را به استان می دهند، شرکت های قوی نیستند.

وی تاکیدکرد: اگر شرکت های پخش دارویی بومی در این 
استان وجود داشته باشــند که دارای انبار نیز باشند مشکل 

تامین دارو در مواقع بحران در این استان حل می شود.
معاون غذا و داروی دانشــگاه علوم پزشکی خراسان شمالی 
گفت: در حقیقت زمانیکه دارویی نایاب می شود به طور قطع 
شرکت پخش، اختصاص داروها را به منطقه ای که در آنجا 

واقع شده است، می دهد.
وی تصریح کرد: زمانیکه شرکت پخش دارویی به همراه انبار 
آن در اســتان واقع باشد، اولویت اختصاص دارو از سوی آن 

شرکت نیز همان استان می شود.

میرکاظمی اعلام کرد؛

هزینه کرد ۲۷۰۰ هزار میلیارد تومان بودجه در هشت سال گذشته ایران سالانه ۱۴ میلیون عدد ریزغده سیب زمینی گواهی شده تولید می کند

مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران اعلام کرد؛

جمع آوری یک هزار دستگاه استخراج غیر مجاز رمزارز در هفته گذشته

اختصاص قریب به ۶ میلیارد ریال اعتبار به بافت تاریخی روئین اسفراین

۳۱ طرح ویژه هفته دولت در فاروج خراسان شمالی بهره برداری می شود

رییس سازمان چای کشور خبر داد:

افزایش ۲۵ درصدی تولید چای در سال جاری

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی استان خبر داد:

تکمیل انباردارویی خراسان شمالی تا پایان سال

مدیرعامل مپنا:

احتمال بروز خاموشی در زمستان با 
تداوم وضعیت کنونی مصرف وجود دارد

مدیرعامل گروه صنعتی مپنا گفت: تداوم 
رونــد کنونی مصرف و بــی ارزش تلقی 
کردن انرژی، احتمال بروز خاموشــی در 
زمستان را به دلیل کمبود سوخت تقویت 

خواهد کرد.
به گزارش اتفاقیه به نقل از  ایرنا، »عباس 
علی آبادی« روز سه شنبه  در نشت خبری 
افزود: ارزش و بهای انرژی در کشورمان 
به درســتی شناخته نشده و همواره بر بی 

ارزش بودن آن تاکید شده است.
وی ادامــه داد: بی ارزش دانســتن انرژی 
به ویژه انرژی برق همواره مشــکلاتی را 
برای کشــورمان به همراه داشته وخواهد 

داشت.
انرژی  خاطرنشــان کرد:  مپنا  مدیرعامل 
برق متمایزترین نوع انرژی اســت که در 
عین حــال محدودیت های خاص خود را 
نیز دارد و یکی از محدودیت های انرژی 
برق آن است که برخلاف نفت و گاز نمی 

توان آن را ذخیره کرد.
علی آبادی گفت: گرچه این ایام فن آوری 
های جدیــدی  مطرح شــده که امکان 

ذخیره محدود برق را هموار می کند.
مدیرعامل مپنــا، محدودیت دیگر انرژی 
برق را محدودیت زیست محیطی برشمرد 
و گفت: برق گرچه انرژی پاکی محسوب 

می شــود، اما تولید آن به محیط زیست 
آسیب رسان است.

وی ادامــه داد: هر چقــدر مصرف انرژی 
به  توســعه یافتگی  شاخص  باشد،  بیشتر 
حســاب می آید، اما شدت مصرف انرژی 
بایــد معقول باشــد و هرچــه بهره وری 
افزایــش یابــد از انرژی بیشــتری بهره 

خواهیم برد.
می توان گفت  زمانــی  افزود:  علی آبادی 
از انرژی اســتفاده مطلــوب کرده ایم که 
صنعتی ایجاد کرده باشــیم که به اندازه 

کافی جذاب باشد.
وی گفت: از جمله مهمترین اقدام هایی 
که در کشورمان باید در اولویت قرارگیرد 
تــلاش برای افزایش بهــره وری برق و 

کاهش شدت انرژی است.
مدیرعامل مپنا بــا تاکید بر تلاش برای 
کاهش شدت انرژی، اظهار داشت: یکی 
از راهکارهایی که بایــد مورد توجه قرار 
انرژی  ذخیره ســازی  برای  گیرد، تلاش 

برق در بخش خانگی و صنعتی است.
وی به مــردم توصیه کرد: تلاش خود را 
به کار گیرند و با استفاده از فن اوری های 
جدید نسبت به ذخیره سازی برق در حد 
امکان اقدام کنند تا در آینده دچار مشکل 

نشوند.

علی آبادی گفت: باید تلاش خود را برای 
افزایش بهــره وری انرژی بــرق به کار 
گرفت و نیــز به دنبال کاهش تلفات این 

انرژی ارزشمند بود.
وی بــا بیان اینکه در کشــورمان از این 
انرژی به درســتی اســتفاده نمی شــود 
و تلفات آن زیاد اســت، ادامه داد: ادامه 
ایــن روند احتمال بروز خاموشــی  ها در 
زمســتان را بیشــتر خواهد کرد زیرا در 
تامین ســوخت مورد نیــاز نیروگاهی به 
دلیل شــدت مصرف در بخش خانگی با 
مشــکل روبه رو خواهیم بود. مدیرعامل 
مپنا افزود: افزایش مصرف بی رویه ناشی 
از این تفکر اســت کــه ارزش انرژی را 

ناچیز دانسته و بر آن تاکید شده است.
علی آبادی به رســانه هــا توصیه کرد تا 
نسبت به آگاه سازی جامعه درباره ارزش 
فوق العاده انرژی به ویژه برق اقدام کنند.

وی گفــت: از هــم اکنون بایــد نگران 
زمستان و نیز تابستان سال آینده باشیم و 
اقدام های اساسی در دستورکار قرارگیرد 

تا با مشکل مواجه نشویم.
راهکارهای حل مشکلات برق

مدیرعامل مپنا ادامه داد: سه راهکار برای 
حل مشکلات برقی کشــور وجود دارد؛ 
نخســت آنکه قیمت برق را به ســرعت 

اصلاح کنیم که این راهکار در شــرایط 
کنونی کشور امکان پذیر نیست.

وی اضافه کــرد: راهکار دوم این اســت 
که مطابق قانــون، مابه التفاوت هزینه ها 
را از طریــق منابع ملــی و عمومی برای 
صنعت بــرق جبران کنیم که این راهکار 
نیز در وضعیت فعلی امکان پذیر نیســت، 
اما راهکار ســومی وجود دارد که نتیجه 
ســال ها کار در صنعت برق اســت؛ این 
راهکار را در آینــده ای نزدیک و پس از 

استقرار دولت سیزدهم ارائه خواهیم داد.
-MGT اینکه توربین بیان  با  علی آبادی 

۷۵ کــه توربینی ۲۳۰ مگاواتی ســاخت 
گروه مپنا و در کلاس F است امروز برای 
نصب در نیروگاه ســهند از محل کارخانه 
مپنا بارگیری و بــا تریلرهای مخصوص 
ارسال شد، گفت: ایران امروز از نظر توان 
فنی در صنعت برق جزو کشورهای سرآمد 
جهان اســت و می توانیم با توربین های 
۲۳۰ مگاواتــی و ۳۱۰ مگاواتــی کلاس 
F ســاخت داخل نیازهــای صنعت برق 

حرارتی کشور را برطرف کنیم.
وی افزود: امروز با صادرات ســه درصد 
برق کشــور، ۵۰ درصد بودجه برق کشور 
را تأمین می کنیــم و اگر این مقدار به ۶ 
درصد برســد، با وجود همه مشکلات و 

شرایط فعلی کشــور، می توان همه نیاز 
مالی صنعت بــرق را تأمین کرد و اینکه 
به محض ایجاد مشــکل در تأمین برق، 
سراغ محدودکردن صادرات برق می رویم 
رویکرد درستی نیست و نگاه به صادرات 
برق و صادرات خدمات فنی و مهندســی 

برق، نیازمند بازنگری است.
علی آبادی، توســعه تجهیزات انرژی های 
تجدیدپذیر را رویکــرد مورد توجه گروه 
مپنا دانست و گفت: در آینده توربین های 
نسل جدید بادی را رونمایی می کنیم که 

ظرفیتی نزدیک به پنج مگاوات دارند.
وی ادامه داد: با توجه به مشکلات تامین 
سوخت، بهترین راهکار توسعه در بخش 
حرارتــی، تکمیل واحدهــای بخار برای 
تبدیل نیروگاه های سیکل ساده به سیکل 
ترکیبی اســت. مدیرعامل گروه مپنا در 
پاسخ به ســوالی درباره گزینه پیشنهادی 
وزارت نیرو، ابــراز امیدواری کرد: کابینه 
دولت ســیزدهم هر چه سریع تر تشکیل 
شــده و وزیر نیروی جدید نیز مشغول به 
کار شــود و ما نیز همه طرح های خود را 

برای رفع مشــکلات و توسعه کشور به 
وزیر جدید نیرو ارائه خواهیم داد و من نیز 
همچون ســربازی، به هر طریقی که نیاز 

باشد آماده خدمت گذاری هستم.
وی افــزود: هر کســی که بــر صندلی 
وزارت نیرو بنشــیند بایــد بداند که روی 
کند  تجدیدنظر  باید  سیاست های گذشته 
و طرح های جدیدی را بــه اجرا درآورد؛ 
اشتباه  نیروگاه سیریک یک  به طور مثال 
بزرگ اســتراتژیک بود؛ درســت اســت 
که روســیه وام می دهد اما این نیروگاه 

۱۰ ســال دیگر هم برای کشور نیروگاه 
نخواهد شد و با چه راندمانی و چه قیمتی 

برای کشور تمام می شود.
علی آبادی با اشاره به اجرای طرح پایلوت 
اســتفاده از میعانــات گازی در نیروگاه 
عســلویه، گفت: اگر بخواهیم از میعانات 
گازی در نیروگاه های کشور برای جبران 
کمبود سوخت زمستان استفاده کنیم باید 
از هم اکنون به ایجاد مخازن سقف شناور 
اقدام کنیم و در این خصوص باید تصمیم 

گیری شود.
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دستور رئیس قوه قضاییه به دادستان کل کشور
 در پی انتشــار اخبار و تصاویری از زندان اوین، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
رئیس قوه قضاییه، دادستان کل کشور را مامور کرد بدون فوت وقت به موضوع این زندان 

رسیدگی کند.
متن دستور رئیس قوه قضاییه به دادستان کل کشور به شرح زیر است:

حجت الاسلام والمسلمین جناب آقای منتظری
دادستان محترم کل کشور

سلام علیکم
با توجه به اخبار و تصاویر منتشــر شده در برخی از رســانه ها درخصوص زندان اوین، به 
جنابعالی ماموریت داده می شود بدون فوت وقت، پیرامون موضوع مذکور و رفتار مامورین 
با زندانی و یا زندانی با زندانی با سرعت و دقت بررسی جامع به عمل آورده و نتیجه را به 

اینجانب گزارش نمایید.
غلامحسین محسنی اژه ای

 معاون اول قوه قضاییه: موضوع انتشــار تصاویر زندان اوین در حال بررسی است / هنوز 
قضیه خیلی روشن نیست

معاون اول قوه قضاییه درباره انتشار دوربین های مداربسته امنیتی زندان اوین گفت: موضوع 
در حال بررســی است.حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق، روز سه شنبه در حاشیه 
مراسم معارفه معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضاییه در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی 
درباره ویدئوهای منتشره از دوربین های مداربسته امنیتی زندان اوین افزود: این موضوع در 
حال بررسی است و هنوز قضیه خیلی روشن نیست. فکر می کنم تا فردا )چهارشنبه( اطلاع 
رسانی شود.محمد مهدی حاج محمدی رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی 
هم امروز در توئیتی نوشت:  درخصوص تصاویر زندان اوین، مسئولیت این رفتارهای غیر 
قابل قبول را پذیرفته و ضمن تعهد به تلاش بر عدم تکرار چنین وقایع تلخ و برخورد جدی 
با عوامل خاطی، از خداوندمتعال، رهبر عزیزمان، ملت بزرگوار و زندانبانان شریف که البته 

زحماتشان تحت تأثیر این خطاها، نادیده گرفته نخواهد شد.

اشتباه فاحش در صفحه یک روزنامه شرق هنگام یادکرد از مرحوم محمدرضا حکیمی: 
مرزبان تهی!

روزنامه شرق در عنوان مقاله ای که در بزرگداشت عالم و متفکر برجسته مرحوم محمدرضا 
حکیمی منتشر کرده به اشــتباه وی را »مرزبان تهی« نامیده است، در حالی که در متن 
یادداشت مذکور از آن استاد فقید با عناوینی چون »مرزبان توحید« و »فیلسوف عدالت« 

یاد شده است.

بازار لبنیات در تب و تاب گرانی های بیشتر/ ارزان ترین شیر: ۱۲ هزار تومان
روزنامه همشــهری نوشت:رشــد ۴۰ درصدی قیمت بعضی از اقــلام لبنی، از بیم موج 
گرانی های تازه، تقاضا برای خرید لبنیات را افزایش داده اســت. در دو هفته گذشته بازار 
لبنیات روزهای آشــفته ای را پشت سر گذاشته است. افزایش ۴۰درصدی قیمت بعضی از 
اقلام لبنی که به ثبت قیمت ۵۰هزار تومان روی دبه های چند نوع ماست منجر شد، تنها 
شاهد آشفتگی در بازار لبنیات نبود.مشاهدات میدانی خبرنگاران نشان می دهد، ارزان ترین 
شــیر موجود در یخچال ســوپرمارکت ها هم اکنون ۱۲ هزار تومان و ارزان ترین پنیر ۲۰۰ 
گرمی ۱۴هزار تومان فروخته می شود. در این بین، میانگین قیمت هر عدد بستنی ۵ هزار 
تومان اســت.یک شهروند: قبلا در کنار غذا، هم ماست استفاده می کردیم و هم دوغ، اما 
الان فقط وقتی مهمان داریم دوغ یا نوشیدنی های دیگر را تهیه می کنیم . یک فروشنده 

سوپرمارکت: در هفته های اخیر اتفاقی که افتاده این است که مردم برای خرید هرچیزی که 
می شود مدت طولانی تری نگهداری کرد، تقاضای بیشتری داشته اند.

طالبان آب هیرمند را به روی ایران باز کرد؟
با مسلط شدن طالبان بر افغانستان شایعاتی مبنی بر آزاد شدن حق آبه رود هیرمند در فضای 
مجازی دهان به دهان می چرخد اما اهالی سیستان و بلوچستان این شایعه را رد می کنند 
و می گویند هیچ آبی ســمت این سد به سمت مزارع سیســتان و بلوچستان و زابل روانه 
نشــده است.ملازهی، کارشناس مسائل افغانستان: این خبر تنها یک شایعه بود و تاکنون 
چنین اتفاق پیش نیامده اســت. ممکن است دلیل این اتفاق، باران ها و سیلاب هایی باشد 
که اخیرا در آن منطقه رخ داده و آنها بند کجکی را باز کرده اند تا بخشی از آبی که پشت 
سد کمال خان جمع شده، رها شود و اضافه این آب به سمت ایران آمده است./تجارت نیوز

پیش بینی یوسفیان ملا از رای مجلسی ها به وزرای پیشنهادی
یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با اشاره به تاثیر رایزنی های روز آخر بررسی 
صلاحیت وزرای در رای نمایندگان گفت: احتمال دارد دو یا سه وزیر از مجلس رأی اعتماد 
نگیرند. عزت الل یوسفیان ملا درگفت و گو با ایسنا، درباره بررسی وزرای پیشنهادی رئیس 
جمهــور در مجلس، اظهار کرد: تا اینجا به نظر مــن وزیر آموزش و پرورش رای نخواهد 
آورد، چون فضای مجلس همراه با او نیست؛ البته یکی دو وزیر دیگر هم ممکن است رای 
نیاورند. با این حال، سخنرانی رئیس جمهور در روز پایانی و قبل رای گیری و رایزنی ها در 
روز پایانی بر رای نمایندگان تاثیر زیادی خواهد داشــت.وی همچنین درباره نحوه بررسی 
صلاحیت وزرا در مجلس، افزود: در ماده ۲۰۲ آیین نامه داخلی مجلس تصریح شده است 
که کمیسیون های مجلس، برنامه های دولت و وزرا بررسی کرده و به صحن علنی گزارش 
دهند. این برنامه ها باید با قوانین بالادستی نظام مثل سیاست های کلی یا برنامه ۵ ساله 
و همچنین قوانین مدون کشور مغایرت نداشته باشد. این نماینده پیشین مجلس با اشاره به 
پخش مشروح مذاکرات از رادیو و تلویزیون گفت: آیا مطالبی که این روزها پخش می شود، 
برای مردم عایدی دارد؟ من در دو دولت روحانی و احمدی نژاد در مجلس بودم و معتقدم 
مذاکراتی که مطرح می شود چیزی نصیب مردم نمی کند. مهم این است که وزرا چه برنامه 
هایی برای حل مشکلات کشور داشته باشند؛ مثلا در مورد آموزش و پرورش مطالبه این 
است، چرا همسان سازی اجرا نمی شود؟ وزیر پیشنهادی باید برنامه خود را در این زمینه 
ارائه کند یا بگوید برای مدارس غیردولتی و انتفاعی چه برنامه ای دارد یا وزیر اقتصاد بگوید 
چه برنامه ای برای کاهش قیمت طلا و ارز تقویت پول ملی دارد. وزیر تعاون برنامه خود 
را برای ایجاد اشتغال بگوید و وزیر بهداشت بگوید چه برنامه ای در زمینه واکسیناسیون، 

پیشگیری از کرونا و تقویت کادر درمان دارد.

واکنش رئیس دفتر رئیس جمهور به افزایش قیمت کالاها
غلامحسین اسماعیلی، رئیس دفتر رئیس جمهور در نشست هم اندیشی اعضای شورای 
اطلاع رسانی دولت، با اشاره به افزایش قیمت برخی کالاها در روزهای اخیر با بیان اینکه 
عموم کارشناسان معتقدند که این افزایش قیمت ها صرفا ناشی از عوامل روانی است، گفت: 
مدیران بخش های مختلف از جمله در بخش اطلاع رسانی باید نسبت به صیانت از حقوق 
مردم احساس تکلیف کرده و اجازه ندهند انتشار اخبار منفی و تبلیغات روانی دشمنان باعث 
افزایش قیمت کالاها و خدمات و متضرر شــدن مردم شود. رئیس دفتر رئیس جمهور با 
بیــان اینکه در مدت کمتر از یک ماهی که از تنفیذ و تحلیف رئیس جمهور می گذرد، در 
برخی حوزه ها از جمله واکسیناسیون شاهد اقدامات جدی و موثرتری حتی نسبت به قبل 

بوده ایم، افزود: حجم واردات واکسن به شدت افزایش یافته و تعداد روزانه تزریق واکسن در 
حال نزدیک شدن به مرز یک میلیون نفر است، اما نتوانستیم به شکل مناسبی نسبت به 
این اقدامات اطلاع رسانی کرده و از آن بازخورد مثبت بگیریم. اسماعیلی اظهار داشت: در 
همین مدت کوتاه اقدامات مهمی در تسهیل و تسریع ترخیص کالاهای اساسی از جمله 
گندم و نهاده های دامی از گمرک انجام شده و امروز برخی از این کالاها بدون هیچ توقفی 
در گمرک مستقیم از کشتی توســط کامیون ها بارگیری شده و به انبارها یا شبکه توزیع 
منتقل می شود، اما در این زمینه نیز هنوز شاهد تاثیرگذاری عوامل روانی منفی روی بازار 
هستیم.رئیس دفتر رئیس جمهور با اشاره به اینکه با تلاش های انجام شده کمبود برخی 
کالاهای اساسی جبران شده و روند تسریع در تامین واکسن و انجام واکسیناسیون گویای 
آینده ای بهتر است، تصریح کرد: باید به گونه ای اقدام کنیم که آثار مثبت این تلاش ها در 
افکار عمومی آشکار شده و آثار تبلیغات مسموم و انعکاس نادرست مطالب نیز خنثی شود.

روحانی اصلاح طلب: اصلاح طلبان در دولت رئیسی به دنبال مچ گیری نباشند
نماینده ادوار مجلس اظهار کرد: من فکر می کنم بر خلاف آن سالی که در دولت گذشته 
و دولــت اصلاحات دنبال مچ گیــری و تخریب بودند اصلاح طلبان باید انصاف را در نقد 
دولت رعایت کنند و اقتضای کمک به دولت این است که منصفانه نقد کنند.»احمد مازنی«، 
نماینــده ادوار مجلس، در گفت و گو با برنا در رابطه الزام همراهی اصلاح طلبان با دولت 
جدید اظهار کرد: نســبت ما با دولت آقای رئیسی باید همراهی باشد. به نظر من منطقی 
این اســت که اولا به دولت کمک کنیم چون آثار مثبت یا منفی عملکرد دولت در درجه 
اول به مردم و نتیجه آن هم به مردم برمی گردد؛ اگر خوب باشد زندگی مردم آرام و بهتر 
خواهد بود، اگر خدای ناکرده عملکرد خوبی نباشد در زندگی مردم و عملکرد مردم و امنیت 
آنها تاثیر می گذارد.او افزود: در درجه اول همه احزاب و شــخصیت ها و همه جناح ها از 
جمله جریان اصلاحات باید به دولت آقای رئیسی کمک کنند. اما وقتی می گوییم کمک 
و همکاری، بخشی از آن به نقد مربوط می شود و نقد اگر منصفانه و عالمانه و کارشناسانه 
باشــد طبعا بهترین کمک است.مازنی در پایان گفت: من فکر می کنم برخلاف آن سالی 
که در دولت گذشته و دولت اصلاحات دنبال مچ گیری و تخریب بودند، اصلاح طلبان باید 
انصاف را در نقد دولت رعایت کرده و اقتضای کمک به دولت این است که منصفانه نقد 
کنند. به نظر من کمک و همکاری در این جهت باید همه جوانب را شامل شود؛ یعنی چه 
اظهار نظر کارشناســی و چه در صورت درخواست کمک از سوی دولت برای همفکری و 
مشورت، باید اصلاح طلبان همکاری کنند و اگر جایی نیاز رئیس جمهور و دولت باشد در 

میدان عمل هم کمک کنند.

واکنش رئیس کمیسیون قضایی مجلس به انتشار فیلم برخورد نامناسب با محکومان 
زندان اوین

رئیس کمیسیون قضایی مجلس در واکنش به انتشار از برخورد نامناسب با محکومان زندان 
اوین گفت: در صورتی که در بروز این اتفاق، قصور یا تقصیری متوجه رئیس سازمان زندان 
ها باشــد، با توجه زیر ســوال رفتن شان نظام مقدس جمهوری اسلامی حتما ایشان باید 
پاسخگو باشد.حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی درباره انتشار کلیپی از برخورد نامناسب 
با محکومان زندان اوین گفت: از آنجا که بنده این روزها درگیر جلسات بررسی صلاحیت 
وزرای پیشنهادی در مجلس هستم، از جزئیات این ماجرا اطلاع دقیقی ندارم اما در صورتی 
که در بروز اینگونه اتفاقات، قصور یا تقصیری متوجه رئیس سازمان زندان ها باشد، با توجه 
زیر ســوال رفتن شان نظام مقدس جمهوری اسلامی حتما ایشان باید پاسخگو باشد.وی 
افزود: البته در پیگیری این اتفاق باید ارزیابی دقیقی نسبت به ابعاد مختلف آن و همچنین 

میزان مســئولیتی که متوجه آقای حاج محمدی است، صورت گیرد و کمیسیون قضایی 
مجلس این مســئله را تا روشن شــدن جزئیات آن به طور جدی دنبال خواهد کرد.رئیس 
کمیسیون قضایی مجلس در ارتباط با موج سواری رسانه های معاند فارسی زبان بر روی 
کلیپ منتشــره تصریح کرد: بدون شک شبکه های فارسی زبان خارج نشینی که حقوق 
بگیر ولیعهد عربستان و عامل اصلی قتل فجیع خاشقجی هستند یا شبکه هایی که همواره 
در برابر وقوع جنایات هولناک در زندان هایی چون گوانتانامو سکوت کرده اند، صلاحیت 

اظهارنظر درباره اتفاقاتی که در ایران رخ می دهد را ندارند.

نظر مسئول جدید دفتر رئیسی درباره برجام
غلامحســین اسماعیلی رئیس  دفتر رئیس جمهور با حکمی محمد جمشیدی را به سمت 
معاون امور سیاســی دفتر رئیس جمهور منصوب کرد.پیــش از او فریدون وردی نژاد این 
مســئولیت را بر عهده داشت و پیشتر حمید ابوطالبی فردی که ویزای او برای نمایندگی 
سازمان ملل صادر نشد، این پست را در اختیار داشت.جمشیدی عضو هیات علمی دانشکده 
حقوق و علوم سیاســی دانشگاه تهران است. او تحصیلات تکمیلی خود را تا مقطع فوق 
لیســانس در دانشگاه امام صادق)ع( گذرانده است و دکترای خود را نیز در دانشگاه تهران 

اخذ کرده است.

غضنفر آبادی در صحن مجلس: وزرای روحانی بازار را رها کرده اند
رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسلامی گفت: متأسفانه شاهد آشفتگی 
در قیمت کالاهای اساسی هستیم و وزرای روحانی که هنوز مسئولیت دارند، نباید از زیر بار 
مسئولیت خود شانه خالی کنند.حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی در جلسه علنی عصر 
امروز سه شنبه )۲ شهریورماه( مجلس شورای اسلامی طی اخطار قانون اساسی، گفت: در 
شرایطی که مجلس شــورای اسلامی در حال بررسی صلاحیت وزرای پیشنهادی دولت 
سیزدهم است، وزرای روحانی که بر سر کار هستند، وظایف خود را انجام نمی دهند. وی 
بیان کرد: متأسفانه این روزها شاهد آشفتگی در قیمت کالاهای اساسی هستیم و گرانی ها 
مشکلات زیادی را برای مردم ایجاد کرده است.رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: وزرای دولت روحانی باید بدانند که حتی اگر یک ساعت هم 
از عمر کاری آنان باقی مانده باشد، باید وظایف خود را انجام دهند و از زیر بار مسئولیتشان 

شانه خالی نکنند.

ادعای خبرنگار آمریکایی درباره نامه نگاری آژانس اتمی با ایران
خبرنگار روزنامه آمریکایی »وال استریت ژورنال« مدعی شده آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در نامه ای به ایران خواستار دسترسی به سایت ها برای اطمینان از تداوم عملکرد 
تجهیزات نظارتی این نهاد شــده اســت.»لارنس نورمن« خبرنگار روزنامه آمریکایی 
»وال استریت ژورنال« در توییتی مدعی شده »آژانس بین المللی انرژی اتمی در نامه  
هفته گذشــته خود به ایران خواستار دسترسی به سایت های ایران در این هفته برای 
به روز رســانی کارت های حافظه )دوربین هــا( و امثال آن به منظور اطمینان از تداوم 
عملکرد تجهیزات نظارتی )این نهاد( شده است.« او در ادامه نوشت ایران هنوز پاسخ 
نامه آژانس اتمی را نداده اســت. رویترز اخیراً مدعی شد که گزارش آژانس بین المللی 
انــرژی اتمی درباره ایران را رویت کرده و در این گزارش آمده که ایران غنی ســازی 
۶۰ درصد خود را افزایش داده اســت.آژانس بین المللی انــرژی اتمی پیش از آن نیز 
در گزارشــی که رویترز مدعی رویت آن بود، ادعا کرد ایران اقدام به تولید ۲۰۰ گرم 

اورانیوم فلزی با غنای ۲۰ درصد کرده است.

میز خبر

عکس روز

تپه ارگ نادری 
 شیروان

بجنورد - ایرنا - ارگ نادری به عنوان 
یکی از آثــار تاریخی منحصر به فرد 
دوره صفویه و قاجاریه در شهرســتان 
اســتان خراسان  در شرق  شــیروان 
شمالی قرار دارد. این اثر در تاریخ ۲۳ 
فروردین ۱۳۴۶ با شمارهٔ ثبت ۷۰۳ 
به عنــوان یکی از آثــار ملی ایران به 

ثبت رسیده است.


